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Datum van indiening: 1 maart 2023 

 

Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan de heer Pascal Smet, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De sportwerking van vzw Foyer 

___________________________________________________________________________ 
 

Geacht collegelid, 

De sportwerking van Foyer – Brussel Integratie door Sport (BIS) – wil jongeren met een 

migratieachtergrond begeleiden bij en aanzetten tot een duurzame en gestructureerde wijze van 

sportbeoefening. Foyer begeleidt en ondersteunt ook sportclubs.  

Voor onder meer die missie wordt Foyer financieel ondersteund door de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie (VGC). Die financiële ondersteuning wordt vertaald in een 

convenant tussen de VGC en Foyer. In de nieuwe convenant moet Foyer o.a. de volgende 

resultaten bereiken: vanuit de opgezette sportinitiatieven voor pre-sportclubvorming en voor 

proactieve ondersteuning in functie van verzelfstandiging van minstens drie reguliere 

sportclubs zorgen. 

Onder de vleugels van Foyer zijn reeds twee clubs uitgegroeid tot zelfstandige sportclubs, zoals 

de vrouwenbasketbalploeg Molenbeek Rebels (zelfstandig in 2019) en atletiekvereniging 

Atlemo. In het voortgangsrapport 2019 van de directie Cultuur, Jeugd & Sport – het voorlaatste 

rapport voor de introductie van het meerjarenplan – lezen we ook dat de 

verzelfstandigingstrajecten van Splash Brussel en Gymclub Olympia Schaarbeek werden 

verdergezet. 

Ook de Foyer Cricket Club ontstond via Foyer, nadat bleek dat er interesse voor was bij de 

Pakistaanse gemeenschap. Het zou mooi zijn dat die club ook zelfstandig wordt maar de 

deadline is krap. De cricketclub ontstond in 2019 maar kende door de pandemie natuurlijk een 

moeilijke start. De club moet zelfstandig worden tegen 31 december 2025, op vier jaar tijd dus. 

Atlemo en Molenbeek Rebels hadden meer tijd. Er is trouwens ook geen degelijke 

cricketinfrastructuur in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. De levensvatbaarheid van de 

cricketclub mag dus niet uit het oog verloren worden. 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de verzelfstandigingstrajecten van Splash 

Brussel en Gymclub Olympia Schaarbeek? 

2. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de verzelfstandiging van de Foyer Cricket 

Club? 

3. Aangezien de Molenbeek Rebels en Atlemo vóór de inwerkingtreding van de nieuwe 

convenant reeds verzelfstandigd waren, welke andere sportclubs dan Foyer Cricket Club 

(zullen) worden begeleid naar een zelfstandig bestaan door de sportwerking van Foyer? 

4. Foyer krijgt via de convenant jaarlijks 185.000 euro. Hoeveel ging er in 2022 naar de 

sportwerking van Foyer en welke projecten werden daarmee ondersteund? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoord.  

  



Datum van indiening: 8 maart 2023 

 

Mondelinge vraag van mevrouw Lotte Stoops aan de heer Pascal Smet, collegelid bevoegd 

voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp:   Steun en begeleiding voor energie-efficiëntie en duurzaamheid in de 

cultuur-, jeugd- en sportsector 

______________________________________________________________________ 

 

Om te zorgen voor meer duurzaamheid, energie-efficiëntie en betere klimaatveerkracht, 

moeten alle economische sectoren mee zijn. Dit geldt ook voor de cultuursector, en de 

sectoren van jeugd- en sportbeleid. Ook deze sectoren moeten gesteund en gestimuleerd 

worden om te isoleren en renoveren waar nodig.  

In Vlaanderen investeerde minister Dalle 30 miljoen euro om de Vlaamse jeugdinfrastructuur 

te moderniseren. Hier horen gratis energiecoachings en -scans bij, subsidies tot 10.000 euro 

voor quick-wins, en begeleiding bij het aanvragen van een investeringssubsidie. Pulse, het 

transitienetwerk Cultuur, Jeugd en Media lanceerde het aanbod, en dit in samenwerking met 

het Vlaams Energiebedrijf (VEB). In 2022 werd een eerste ronde met succes afgewerkt, en 

ook voor 2023 kunnen organisaties intekenen. Helaas lijkt het erop dat cultuurorganisaties 

niet kunnen intekenen op dergelijke energiescans- en coachings.  

Nochtans geeft de beleidsnota van Pulse aan dat: "bij de organisaties ontbreken tijd, geld en 

(technische) know-how om de omslag naar energie-efficiënte culturele infrastructuur te 

kunnen aanvangen en dat terwijl de cultuursector net een hele mooie etalage kan zijn om 

duurzaamheid in de kijker te zetten en de samenleving mee op sleeptouw te nemen".  

Ik kan mij uiteraard helemaal bij deze opmerking aansluiten. Met de juiste gerichte 

begeleiding en steun van de overheid, kunnen we ook in Brussel van de cultuursector, maar 

ook in de jeugd- en sportinfrastructuur, een toonbeeld maken van de duurzame transitie.  

Sociale economieorganisatie FIX voert in ons Gewest op aanvraag financieel voordelige 

bouw- en renovatiewerken uit in Brusselse scholen en infrastructuur van cultuur-, jeugd- en 

sportorganisaties. Specifiek en enkel voor scholen zijn er ook energieadviseurs die ter plaatse 

gaan, het verbruik in kaart brengen en vaststellen hoe de energie-efficiëntie kan worden 

verhoogd. Bruxeo voorziet energiescans voor gebouwen van vzw's en doet analyse en 

monitoring van energieverbruik.  

Ik zou graag van u horen hoe de VGC een meer trekkende rol kan opnemen in het stimuleren 

van isolatie- en renovatiewerken in de cultuur- jeugd- sportsector, en heb de volgende vragen: 

 Welke initiatieven worden er momenteel door de VGC genomen om CJS-organisaties 

te helpen om hun infrastructuur energiezuiniger te maken? 

 Wat zijn de mogelijkheden om werk te maken van het aanbieden van energiescans en -

coachings voor deze organisaties? 

 Wat zijn de mogelijkheden om de uitwisseling van good practices en expertise over 

energiezuinigheid en duurzaamheid bij CJS-organisaties te faciliteren, bijvoorbeeld 

via een platform? 

 Bent u bekend met de beleidsnota van Pulse over 'Energie & Infrastructuur', en hoe 

zou deze toegepast kunnen worden binnen het VGC-beleid? 

 

Alvast bedankt voor uw antwoorden. 

 

 

 

 

 

 

 



Datum van indiening: 8 maart 2023 

 

Mondelinge vraag van de heer Fouad Ahidar aan de heer Pascal Smet, collegelid bevoegd 

voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De nieuwe campagne binnen de Belgische voetbalwereld tegen racisme en 

discriminatie 

___________________________________________________________________________ 
 

 

Onlangs verscheen er een artikel in Bruzz over een nieuwe campagne die gelanceerd werd door 

de Belgische voetbalwereld tegen racisme en discriminatie in de sport. Het is een feit dat 

racisme en discriminatie nog steeds een bekend verschijnsel zijn binnen de sportwereld, en dit 

begint vaak al op jonge leeftijd. Het is van groot belang dat we ervoor zorgen dat dergelijke 

praktijken effectief worden aangepakt. 

Helaas leidt het enkel vermelden van racistische uitlatingen op een matchblad vaak niet tot 

enige sancties. Dit is een schande en moet dringend worden aangepakt.  

Graag zou ik van u vernemen wat de dienst sport binnen de VGC doet inzake racisme en 

discriminatie. Welke maatregelen worden er genomen om deze problemen aan te pakken en 

hoe wordt er voor gezorgd dat de nodige sancties worden opgelegd aan degenen die zich 

schuldig maken aan dergelijke praktijken?  

Als vertegenwoordiger van One.Brussels wil ik benadrukken dat discriminatie en racisme 

binnen de sportwereld onaanvaardbaar zijn. Sport moet een plek zijn waar iedereen welkom is, 

ongeacht hun afkomst, geslacht, religie of seksuele voorkeur. We moeten ervoor zorgen dat er 

voldoende bewustwording is rond deze problematiek en dat er voldoende middelen ter 

beschikking worden gesteld om discriminatie en racisme binnen de sportwereld effectief aan te 

pakken. 

We juichen dan ook de campagne van de Belgische voetbalwereld tegen racisme en 

discriminatie toe, maar we moeten ook erkennen dat er nog veel werk aan de winkel is. Daarom 

is het van groot belang dat de VGC  samenwerkt met de sportwereld en de maatschappelijke 

organisaties om ervoor te zorgen dat sport een inclusieve en veilige omgeving blijft voor alle 

deelnemers. 

 

Vandaar mijn vragen:  

- Heeft de VGC kennis genomen van de campagne tegen racisme en discriminatie in de 

Belgische voetbalwereld? 

- Beschikt de VGC over cijfers of statistieken met betrekking tot racisme en discriminatie 

in de sportwereld in Brussel? 

- Hoe wordt er momenteel binnen de VGC samengewerkt met de verschillende sportclubs 

en -organisaties om racisme en discriminatie te voorkomen en te bestrijden? 

- In hoeverre heeft de VGC reeds beleid ontwikkeld om racisme en discriminatie in de 

sportwereld te bestrijden, en welke concrete acties zijn hieruit voortgekomen? 

- Zijn er plannen om in de toekomst nieuwe maatregelen te nemen om de strijd tegen 

racisme en discriminatie in de sportwereld binnen Brussel verder te versterken? 

 

 


